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TISKOVÁ ZPRÁVA ZE DNE 28.5.2018/8:00 HODIN 

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------  

Konference centrálních operačních sálů a sterilizace v Masarykově nemocnici potvrdila potřetí svou prestiž 

Oddělení centrálních operačních sálů a sterilizace Krajské zdravotní, a. s. – Masarykovy nemocnice v Ústí 

nad Labem, o. z., uspořádalo ve čtvrtek 17. května a v pátek 18. května třetí ročník prestižní odborné 

Konference centrálních operačních sálů a sterilizace ústecké Masarykovy nemocnice s mezinárodní účastí 

zdravotníků. Akce se uskutečnila v prostorách Kampusu Univerzity Jana Evangelisty Purkyně v Ústí nad 

Labem. I letos byl pro účastníky konference nachystán společenský večer, který se každoročně odehrává na 

lodi plující krásným labským údolím. Záštitu nad konferencí převzal hejtman Ústeckého kraje Oldřich 

Bubeníček.  

Všechny přítomné v úvodu konference pozdravil ředitel zdravotní péče v ústecké Masarykovy nemocnice 

MUDr. Josef Liehne. „Je mi velkou ctí, že vás mohu již potřetí  jménem vedení zdravotní péče ústecké 

Masarykovy nemocnice přivítat na konferenci centrálních operačních sálů, u jejíhož zrodu stál primář Humhej 

s vrchní sestrou Petrou Abrahamovou. Kdykoliv vstoupím do krásného areálu Kampusu, neubráním se 

vzpomínkám na starý areál naší nemocnice. Na dnes již zbouranou porodnici, kde se narodily tisíce Ústečanů, 

včetně mne. V místech kde se nacházíme, byl v roce 1927 otevřen chirurgický pavilon s moderními sály. Zde 

jsme začínali naši odbornou kariéru pod vedením slavné poválečné generace chirurgů. Byla to tvrdá škola, na 

sálech občas lítaly pinzety a jehelce, ale i jadrná slova. Ale byla tu krásná atmosféra, prostě srdce nemocnice. 

A pokud se mi po něčem při výkonu této mé funkce stýská, tak je to právě práce po operačním sále. Jsem rád, 

že jsou tu poprvé s námi kolegové z kardiochirurgie, kteří by nám jistě pomohli toto srdce opravit, kdyby se 

porouchalo. Přeji vám, aby se konference vydařila a večer šťastnou plavbu. Vyplouváme i přes nízký stav vody 

na českých tocích,“ řekl MUDr. Josef Liehne. 

Jednotlivé přednášky třetího ročníku konference byly zařazeny do jednotlivých bloků napříč medicínskými 

obory a tématy, se kterými se lze na centrálních operačních sálech potkat. První sekce ve čtvrtek 17. května 

byla věnována kardiochirurgii, jež nově vznikla v ústecké Masarykově nemocnici. Důležitá na operačním sále 

je bezpečnost, na kterou upozornili přednášející ve druhé části. Ve třetí části přednášející pohovořili o 

miniinvazivních operačních přístupech. Prevence stresu a syndromu vyhoření, Dezinfekce a hygiena jako 

prevence infekcí, těmto tématům se věnovaly zbylé dva čtvrteční bloky. Důležitými profesemi na každém 

operačním sále jsou kromě chirurgů rovněž anesteziologové a perioperační sestry. Právě těmto 

zdravotnickým oborům se věnoval program v pátek 18. května. První blok v tento den nesl název 

Anesteziologie – obor, bez kterého se na sále neobejdete. O práci a důležitosti perioperačních sester 

pohovořili přednášející v dalších dvou sekcích pátečního programu.     

Odborným garantem konference, na kterou přijeli do Ústí nad Labem zdravotníci jak z nemocnic v České 

republice, ale také ze sousedního Slovenska, byl MUDr. Ivan Humhej, primář Oddělení centrálních operačních 

sálů a centrální sterilizace Krajské zdravotní, a. s. - Masarykovy nemocnice v Ústí nad Labem, o. z. „Velice mě 

potěšil tradičně velký zájem o naší multioborovou konferenci jak ze strany pasivních účastníků, tak zejména 

přednášejících, kdy během dvou dnů zaznělo čtyřicet šest odborných sdělení. Dovoluji si tvrdit, že toto 

pravidelné odborné setkání si již našlo svou stabilní cílovou skupinu účastníků, protože poskytuje místo, kde 

si různé lékařské i sesterské odbornosti více či méně spjaté s operačními sály mohou v přátelské atmosféře 

vyměnit své znalosti a zkušenosti a vzájemně se tak obohatit. Fakt, že se konference odehrává na půdě 

Univerzity Jana Evangelisty Purkyně v Ústí nad Labem, odráží úzkou spolupráci Krajské zdravotní a ústecké 
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Masarykovy nemocnice jak s univerzitou, tak zejména s její fakultou zdravotnických studií,“ dodal MUDr. Ivan 

Humhej. 

 

Zdroj: info@kzcr.eu 
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